
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 
Dátum: 24.05.2024, 17:00 hod.  

Miesto: Výjazdové zasadnutie, Hotel Chopok Jasná 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD – prezident SAS 

členovia výboru: Doc. MUDr. Denisa Čelovská (pripojenie web), PhD, MUDr. Andrej Džupina, 
PhD.,MBA, MUDr. Katarína Dostálová, PhD.,MPH (pripojenie web), MUDr. Miroslav Širila 
(pripojenie web), MUDr.Štefan Pataky (pripojenie web), MUDr. Ivar Vacula, PhD.  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD, MUDr. Iveta Kopalová 

ospravedlnili sa: MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., MUDr. Dáša Kmecová, PhD. 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD, MUDr. I.Kopalová 

Program: Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru 
a následne jeho schválenie. 

Body programu:  

1) Otvorenie 
2) Plán odborných podujatí na rok 2024 
3) XXXII.KONGRES S.A.S. 
4) Prehľad stavu aktivít S.A.S. – MZ SR  
5) Rôzne 

K bodu programu č.2: Plán odborných podujatí na rok 2024 

1. 29. česko-slovenské angiologické sympózium s postgraduální tematikou: jún 2024 – Dr. Vacula 
informoval o témach a prednáškach členov S.A.S. 

2. XXXII. Slovenský angiologický kongres: 12.-14.09.2024, Partizán, Tále 
3. 13th Central European Vascular Forum – CEVF: 19.-21.09., Ľubľana 
4. 45.konferencia všeobecných praktických lekárov – SSVPL – Blok S.A.S. – Dr.Dostálová 

informovala o pripravovanom bloku S.A.S. s účasťou Dostálová, Bojdová, Maďarič 
5. XX. Angio deň LFUK – 20.11.2024, Bratislava – doc. Čelovská informovala o organizácii 

podujatia 

 



K bodu programu č.3: XXXII. kongres S.A.S. (12.-14.9.2024, Tále) 

Doc. Maďarič spolu s vedeckým sekretárom SAS Dr.Vaculom prezentoval pripravovaný program, 
zahraničných hostí a informoval o finančnom zabezpečení kongresu 

• Workshopy: 1) USG diagnostika stenóz renálnych artérií (Maďarič, Fľak), 2) Kapilaroskopia 
(Rašiová, Kmecová) 

• Blok diabetickej nohy – z organizačného hladiska, pozvanie podológa, diabetológa, MZSR 
(prof.Jankechová), ČR – dr.Piťhová 

• Blok AAA – plánovaný pilotný projekt vyhľadávania pacientov s AAA v rizikovej populácii, 
pozvané i MZSR 

• Blok ambulantných angiológov: organizuje Dr.Vacula, témy: syndróm vyhorenia-  prednáška 
doc.Izáková, Angiolog v ambulancii a chronická bolesť 

• Angiologia v detskom veku: prednášky: L. Mazzolai – lymfedém u detí, doc.Karetová – 
špecifiká HŽT u detí a súčasné modality liečby, doc.Rašiová – AV malformácie 

• Pro a contra: Téma PVI art vertebralis: Dr.Pataky – Pro, Dr.Vincze – Contra 
• Blok kazuistík mladých angiológov: organizuje Dr. Dostálová a Dr. Kopalová, v predsedníctve 

prof. Štvrtinová. Prednášky: Dr. Mohamad BA (Ehlers-Danlos sy), Dr.Sedminová BB (trombóza 
stentgrfatu), Dr. Ščešnák KE (trombangiitis oblit), Dr.Tokarčíková KE (obrovskobunková 
arteritída). Dr.Kopálová navrhla namiesto seba do predsedníctva interv angiológa – 
napr.Dr.Pataky alebo Dr.Širila (upresní sa). 

• Blok mladých angiológov: čakáme na zaslané abstrakty; Dr.Dostálová navrhla osloviť 
prezidentku českej angio spoločnosti – doc.Karetovú, aby oslovila mladých angiológov z Čiech, 
ktorí by mohli prezentovať práce v rámci tohto bloku. Po diskusii súhlas s oslovením 
doc.Karetovej a následne sa upresní, či blok bude súčasťou kongresu. 

• Tento rok sa pravdepodobne vynechá blok Môj pacient roka, aj vzhľadom bloku s podobným 
formátom – Kazuistiky ml angiológov.  

• Blok nových odporúčaní ESC pre PAO a Ao: pripravuje Doc.Maďarič   
• Blok kardiovaskulárnej prevencie: Doc.Čelovská a MUDr. Dostálová predstavili tradičný blok 

KVS prevencie, t.r. zameraný na HVT - pozvaný hosť prof.Staško (hematológ), ďalší 
prednášajúci prof.Štvrtinová, doc.Čelovská, MUDr. Dostálová. 

• Blok aterosklerózy: prof. Vrsalovic – biomarkery PAD, prof. Bultas- netradičné riziká vzniku 
aterosklerózy, prof.Piťha – Lp(a) 

• Hot lines: v tradičnom čase na záver kongresu 
• Blok intervenčnej angiológie: Dr.Vařejka navrhol témy dvoch blokov. V 1. bloku by bola téma 

intermitentných klaudikácii ako výzva súčasnej angiológie s témami konzervatívnej, 
endovaskulárnej i chir th. Na výbore súhlas s touto témou, konkrétne prednášky a autori by sa 
upresnili. Ako 2.intervenčný blok navrhol Dr.Vařejka krátke komentované kazuistiky 
(zaujímavé aj pre neintervenujúcich angiológov) z rôznych intervenčných pracovísk SK – aby sa 
zapojilo čo najviac intervenčných pracovísk. Súhlas výboru aj s týmto návrhom. Dr.Vařejka 
a Dr.Širila oslovia intervenčné pracoviská. 

• Zaradená bude i tradičná Sekcia sestier. Bude potrebné overiť počet abstraktov sestier 
a prípadne vyzvať sestry na aktívnu účasť.  

• Firemné bloky: firma Servier, 90 min blok so zahraničným hosťom (Dr. Ferreira Joana), 
predsednictvo: doc. Maďarič, prednášky: Dr. Ferreira, doc.Čelovská, Dr.Šumaj, Dr.Džupina ml, 
Dr.Kopalová; Firma Bayer: 45 min blok, prednášajúci doc. Karetová, doc.Čelovská, prof.Mego; 
Firma AlfaSigma: trvanie prednášky 60 min - prednáška Dr.Džupina ml – problematika 
preskripcie sulodexidu, Dr.Moščovič; Firma Pierre Fabre: 60min blok, témy prednášok ešte 
firma neoznámila.   



• Pozvaní hostia: Zahraniční hostia: Dr. Ferreira, prof.Mazzolai, prof.Vrsalovič, Dr.Med.Lisý:  ČR: 
Doc. Karetová, Prof. Bultas, Prof. Piťha, Dr.Piťhová, Dr.Heller; Domáci hostia: angiochirurgovia, 
prof.Mego, prof.Staško:  

• Do budúceho programu kongresu SAS zváženie zaradiť blok cievnej chirurgie o nových 
trendoch v cievnej chirurgii, či o medziodborovej chirurgickej spolupráci. 

Ocenenia: Dr.Ďzupina st., prof. Šefránek   

K bodu programu č.4: Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 

A) Zmeny indikačného obmedzenia pre DOAK, od 1.4. platí úprava ind. obmedzení – uľahčenie 
predpisovania DOAK v akútnej i dlhodobej liečbe. Doc.Maďarič navrhol tieto zmeny 
zjednodušene sformulovať na web stránke SAS (MUDr.Vacula)  

B) Odborná pracovná skupina  C pre KV systém (zástupca SAS Dr.Vacula): Dr.Džupina informoval, 
že komunikuje s fi Novartis, zaslal im výzvu, aby došlo k zmene, aby aj angiologovia mohli 
predpisovať inklisiran.  

C) Odborná pracovná skupina  G pre pančuchy, pančuchové nohavice, návleky a iné zdravotnícke 
pomôcky pre kompresívnu terapiu (zástupca SAS Dr.Ambrózy): prebieha komunikácia členov 
výboru so zástupcom MZ SR - doteraz sa nepodarilo dosiahnuť kategorizáciu plochého 
pletenia. Od MZ SR výzva na menovanie zástupcu za SAS, aby komunikoval s MZ SR o tejto 
téme. Dr.Vacula navrhol za zástupcu SAS Dr.Džupinu ml. Prebehlo hlasovanie členov výboru 
a Dr.Džupina, ml bol zvolený (za: 6, proti: 0, zdržal sa: 1). Dr.Džupinovi, ml. bude z výboru SAS 
zaslaný poverovací list – bude členom pracovnej skupiny MZ SR. 
 

K bodu programu č.5:  Rôzne 

1) Výzva odborných lekárskych spoločností: na základe aktivity Dr.Kopalovej prebieha diskusia 
o forme podpory pre podológiu: (1) podpora rozvoja zdr odboru podológia na zdr školách 
v rôznych regiónoch SR ako nadstavbovej špecializácie podiatrická sestra, ... podpora 
tvorby kvalifikačného štandardu na Štátnom inštitúte odborného vzdelávania pre odbor 
Podológ ako podklad a reguláciu už vytvorewného zamesntnaia a jeho následné zaradenie 
do Živnostenského zákona. (2) podpora rozvoja študijného zdravotníckeho odboru 
podológia. Po diskusii sa výbor SAS zhodol, že najvhodnejšou formou podpory bude, že SAS 
podporí konkrétnu žiadosť podologickej spoločnosti na MZSR s uvedenými témami. 
Dr.Kopalová osloví ing.Nádašiovú (prezidentku Slovenskej podologickej spoločnosti) 
o sformulovanie žiadosti o podporu zo strany SAS a iných zainteresovaných odborných 
spoločností – SAS  podporí túto žiadosť.  
Zároveň Dr. Vacula a Doc. Maďarič zdôraznili potrebu zadefinovania podológie v ŠDTP 
„diabetická noha“, čo by zlepšilo vyjednávaciu pozíciu. Dr.Vacula zistí, či ŠDTP diabetická 
noha je podaný či dokonca schválený, bude kontaktovať Doc. Doničovú a ak je stále 
možnosť úpravy, tak sa SAS aktívnejšie zapojila do tvorby prostredníctvom Dr. Vaculu 
(event. v spolupráci s doc.Rašiovou), aby sa zapracovali dôležité body z pohľadu 
angiológov.  
Dr.Dostálová informovala o angiologickom bloku na 44.výročnej konferencii SSVPL, na 
ktorom sa aktívne podieľala spolu s Dr.Ambrózym, Dr.Kaňuchom a Dr.Džupinom. Zároveň 
informovala, že angiologický blok je aj súčasťou programu 45.konferencie SSVPL, kde 
prisľúbil účasť aj prezident SAS doc.Maďarič a Dr.Bojdová. 

2) Dr.Dostálová a Doc Čelovská informovali o úspešnom priebehu XIII. Lymfologického dňa  
2024 v Piešťanoch, ktorý bol na veľmi dobrej úrovni. 



3) Prezident SAS a sekretárka SAS informovali o relatívne veľkom počte neplatičov členských
príspevkov (i za viacero rokov). Boli už oslovení angiológovia o nápravu. Doc.Maďarič
navrhol, aby podľa stanov SLS sa pristúpilo k vyradeniu viacročných neplatičov.
Rozhodnutie odložené na septembrové zasadnutie výboru, neplatiči boli a budú
opakovane upozornení.

4) Dr.Džupina informoval, že dostal z MZ SR návrh úpravy indikačného zoznamu kúpeľnej
liečby. Prepošle členom výboru tento návrh, aby sa mohli napísať pripomienky.

5) Dr.Džupina informoval, že z MZ SR dostal list- výzvu na vypracovanie požiadaviek odbornej
spoločnosti na zlepšenie vybavenia angio ambulancii z EU financií. Dr.Džupina rozpošle
výzvu členom výboru, aby sa mohli poslať konkrétne požiadavky.

Hlasovania: hlasovanie členov výboru za poverenie Dr.Džupinu ml. za člena prac skupiny na 
MZ SR pre kategorizáciu kompresívnych pomôcok. Dr.Džupina ml. bol zvolený (za: 6, proti: 0, 
zdržal sa: 1) 

Termín ďalšej schôdze výboru SAS: 11.9.2024, 17.30 hod – Hotel Partizán. 

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.          MUDr. E. Bojdová  

   viceprezident S.A.S. SLS predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Jasná 24.05.2024 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD 
MUDr. Iveta Kopalová  


